
 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I FELTUTVALGET 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 01.02.2019 

STED Quality Hotel Gardermoen 

MØTE INNKALT AV Utdanningskonsulent Kristina Vestveit Nervold 

MØTETYPE Utvalgsmøte 

MØTELEDER Leder i feltutvalget, Jostein Rubbås-Risvik 

FRA FELTUTVALGET 
Jostein Rubbås-Risvik, Rolf Magne Hellevang, Magne 
Råde, Jo-Ivar Løvseth 

FRA ADMINISTRASJONEN Kristina Vestveit Nervold 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
  



SAKSLISTE 
 
Sakliste: 

Sak 1/2019: Godkjenning av protokoll november 2018 

Sak 2/2019: Godkjenne NM skifeltarrangør 2020 fra Skaun skytterlag 

Sak 3/2019: Forberede regionalt seminar og jobbe videre med tiltaksplan for feltaktiviteter 

Sak 4/2019: Planlegge tidspunkt og sted for neste utvalgsmøte 
 
Meldingssaker 
 
  



Saksnummer: 1/2019 
Emne: Godkjenning av møteprotokoll november 2019 
Kompetanse: Jf.kap 18 

 
 

Vedtak  
 
Protokollen ble enstemmig vedtatt.  
 
 

Saksnummer: 2/2019 
Emne: Godkjenne NM skifeltarrangør 2020 fra Skaun skytterlag 
Kompetanse: Jf.kap 18 

 
Saksopplysninger 
Skaun skytterlag har sendt inn søknad om å få arrangere NM i Skifeltskyting i 2020. Skaun har behov for 
bistand fra Skaun IL, denne bistanden er verifisert.  
 
Arrangementet er ment å gå fra Ramsjøen Arena i Skaun kommune. Skaun skytterlag og idrettslag har 
fasiliteter som kreves for å avholde et slikt arrangement.  

• Lysløyper 
• Skiskytteranlegg med 15 skiver 
• 100 m og 300 m  
• Forsamlingslokale 
• Oppholdsrom 
• Garderobeanlegg med dusj og toalett for dame og herre.  
• Stor parkeringsplass 
• Ulike muligheter for overnatting 

Arrangøren vil tilstrebe å gjennomføre arrangementet etter arrangørveiledningen av 2015 eller nyere.  
 
Administrasjonen anbefaler feltutvalget å fatte følgende vedtak: 
  
Skaun Skytterlag tildeles NM i skifeltskyting for 2020.   
 
Feltutvalget anbefaler Norges skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
Skaun Skytterlag tildeles NM i skifeltskyting for 2020.  
 

Saksnummer: 3/2019 
Emne: Forberede regionalt seminar og jobbe videre med tiltaksplanen for 

feltaktiviteter 
Kompetanse: Jf.kap 18 

 
Saksopplysninger 
 
Feltutvalget jobbet med forberedelser til regionalt seminar og brukte tiden til å tenke fremover mot en 
mer fremoverlent tiltaksplan for feltaktiviteter.  
 

Saksnummer: 4/2019 
Emne: Planlegge tidspunkt for neste utvalgsmøte 



Kompetanse: Jf.kap 18 
 
Saksopplysninger 
 
Administrasjonen anbefaler å endre tidspunktet for neste utvalgsmøte, da dette kolliderer med blant 
annet samlagsstevner i feltskyting for enkelte i utvalget.  
 
Feltutvalget avtaler at neste utvalgsmøte flyttes fra 22.mars til 12.mars på Skytterkontoret.  



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I FELTUTVALGET 

   
 

 
 

PROTOKOLL  

   
 

DATO 12.03.2019 

STED Skytterkontoret 

MØTE INNKALT AV Utdanningskonsulent Kristina Vestveit Nervold 

MØTETYPE Utvalgsmøte 

MØTELEDER Leder, Jostein Rubbås-Risvik 

FRA FELTUTVALGET 
Jostein Rubbås-Risvik, Rolf Magne Hellevang, Magne 
Råde, Jo-Ivar Løvseth 

FRA ADMINISTRASJONEN Kristina Vestveit Nervold 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 
 
Saksliste:  
Sak 5/2019: Godkjenning av protokoll november 2018  
Sak 6/2019: Godkjenne årsmelding 2018  
Sak 7/2019: Norgescup felt  
Sak 8/2019: Tingsak - Endring av regelverk for jegerklassen  
Sak 9/2019: Tiltaksplanen for feltaktiviteter: NM skifelt , øke deltagelsen for kvinner  
Sak 10/2019: Forslag til planlagte aktiviteter og bevilgning til feltdisiplinene for 2020  
  
Meldingssaker:  

• NM Skifelt - regelverk  
• Ag3, stang og felthurtig - utfasing   
• NM Skogsløp sprint- tidspunkt og sted  
• NM 15 meter - informasjon  
• Innskytingshold kaliber 22 
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Saksutredning til Norges Skytterstyre  
Møtedag:  12.mars 2019 

Saksnummer:  5/2019  

Sak:  Godkjenning av protokoll 

 
Saksopplysninger 
Protokollen fra møte 1.februar 2019 blir lagt frem for formell godkjenning.   
 
Protokollen fra møtet i februar ble enstemmig vedtatt.  
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Saksutredning til Norges Skytterstyre  
Møtedag:  12.mars 2019 

Saksnummer:  6/2019  

Sak:  Årsmelding fra feltutvalget 2018 
Kompetanse:  Skytterboka kap. 18 

 
Årsmelding fra feltutvalget 2018 

Feltutvalget har bestått av Jostein Rubbås-Risvik (Nord-Norge, leder), Magne Råde (Midt-
Norge), Rolf Magne Hellevang (Vestlandet), Jo Ivar Løvseth (Østlandet) og Per Kristian Aas 
(Sørlandet). Det har vært avholdt tre møter i feltutvalget, og utvalget har behandlet 20 
saker.  
 
Nasjonale konkurranser i feltdisiplinene 

Øvelse Sted Arrangør Delt. Vinnere 
NM skifelt, 
normaldistanse 

Mo Mo skytterlag 47 Senior menn: 
1. Ole Martin 

Erdal, 
Førde 

Senior kvinner: 
1. Johanne 

Amundsen, 
Mo 

NM skifelt, sprint Mo Mo skytterlag 40 Senior menn: 
1. Simon Å. 

Kalkenberg, 
Røvassdale
n 

Senior kvinner: 
1. Johanne 

Amundsen, 
Mo 

Samlagskonkurranse
n menn/kvinner: 

1. Rana/Rana 

NM felt Stjørdal (LS) Hegra, Skjelstadmark, 
Stjørdal og Lånke 
skytterlag 

3940 Grovfelt kl. 3-5 
1. Tor Arnfinn 

Homme, 
Kristiansan
d og 
omegn, 
42/9 

Stangskyting Stjørdal (LS) Hegra, Skjelstadmark, 
Stjørdal og Lånke 
skytterlag 

2422 1. John Olav 
Ågotnes, 
Sartor 

Felthurtigskyting Stjørdal (LS) Hegra, Skjelstadmark, 
Stjørdal og Lånke 
skytterlag 

2341 1. Bjørn Kjetil 
Skipevåg,  
Vikedal og 
Imsland 

NM skogsløp, 
normaldistanse 

Stjørdal (LS) Hegra, Skjelstadmark, 
Stjørdal og Lånke 
skytterlag 

493 Senior menn: 
1. Ole Martin 

Erdal, 
Førde 

Senior kvinner: 
1. Karoline 

Erdal, 
Førde 
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NM skogsløp, sprint Bardu Bardu skytterlag 58 Senior menn: 
1. Olav Endre 

Monstad, 
Fana 

Senior kvinner: 
1. Heidi Rognli 

Heimdal, 
Bardu 

Stafett for samlag 
menn/kvinner: 

1. Oslo/Troms 

Norges Cup skifelt og 
skogsløp m/skyting 

   Senior menn: 
1. Ole Martin 

Erdal, 
Førde 

Senior kvinner: 
1. Johanne 

Amundsen, 
Mo 

Frendecup Stang   200 Klasse J, EJ, 1-5, AG3, 
V73, V65 og V55: 

1. Inge Hvitås, 
Sauherad 

Klasse HK416: 
1. Kjell Strand 

Hovland, 
HV-08 

Frendecup felthurtig   211 1. Kurt Eirik 
Bekkevold, 
Oslo Østre 

Aktivitetskonkurrans
en i skifelt/skogsløp 

  36/541 1. Stord 
skytterlag 
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Aktiviteten i samlagene 
 

Økt fokus på feltaktivitetene høsten 2016 og i 2017 ga et løft for feltskyting i 2017. Det viser 
seg imidlertid at dette løftet var kortvarig. Tallene er dog bedre enn i 2016 og 2015, så vi kan 
håpe på en viss langvarig effekt av “Feltåret 2017”. Den mest positive ringvirkningen fra 
feltåret så langt er at lagene er flinke å investere i nye elektroniske feltanlegg, som blir 
viktige for feltskytingens framtid. Det er også i 2018 gitt tilskudd til en rekke lag, og 
tilskuddsordningen fortsetter i 2019.   
 
 
Tabell 

År Felt  Skifelt  Skogsløp  

 Arr. Delt. Arr. Delt. Arr. Delt. 

2018 726 32.746 11 222 56 1346 

2017 761 35.618 9 148 55 1335 

2016 718 32.001 8 222 52 1010 

2013 866 33.140 11 271 50 978 

2008 1353 35.472 16 297 46 890 

 
Tallene viser at vi fortsatt har relativt få deltakere og arrangementer både i skifelt og 
skogsløp med skyting. Det er dog positivt at det både er flere arrangementer og flere 
deltakere i disse fysiske øvelsene. Det er imidlertid fortsatt grunn til å tro at det er 
underrapportering i disse øvelsene, ettersom registreringen av disse øvelsene er tidkrevende 
og må gjøres manuelt av skytterlagene. 
Dessverre finnes det pr i dag ikke noen tall for øvelsene Stang og felthurtig, da det ikke er 
laget rapporter for dette i WinOrg. Forhåpentligvis vil vi få på plass dette til neste år. 
 
Administrasjonen anbefaler feltutvalget å fatte følgende vedtak: 
  
Årsmeldingen fra 2018 godkjennes.  
 
I feltutvalgets møte ble det også sett på statistikk fra samlagsstevner. Feltutvalgets 
årsmelding viser ikke statistikk fra deltagerantall fra ulike samlag. Statistikk fra samlagene er 
et viktig supplement til årsmeldingen, da dette kan være med på å sette fokus på hvilke 
samlag som har god kompetanse og aktivitet. 
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
 
Godkjenne årsmeldingen for 2018.  
 

 



Saksutredning til Norges Skytterstyre  
Møtedag:  12.mars 2019 

Saksnummer:  7/2019  

Sak:  Norgescup feltskyting 

Kompetanse:  Skytterboka kap. 18 

 

Saksopplysninger:  
 

Feltutvalget ønsker å øke oppslutningen om feltskyting. Et av tiltakene i tiltaksplanen er å 
vurdere en innføring av Norgescup i grovfelt. Norgescupkomiteen har utfordret oss i 
feltutvalget om å komme med forslag til hvordan en slik Norgescup bør gjennomføres.  
 
Feltutvalget har mottatt forslag fra Oslo Skyttersamlag, skrevet av Kurt Eirik Bekkevold og et 
forslag fra Anders Metveit.  
 
Forslag fra Oslo Skyttersamlag/ Kurt Eirik Bekkevold 

Norgescupen (Frendecup) i skyting 
Forslag til endring i Norgescupen (Frendecup). Forfattet av Kurt Eirik Bekkevold.  
Jeg vil med dette be Ombudsmøtet i Oslo skyttersamlag ta stilling til om forslaget kan bringes videre i 
organisasjonen, først og fremst til behandling i Skytterstyret, men i ytterste konsekvens til 
Skyttertinget i Evje 2019. 
 
Bakgrunn for forslaget: 
De siste årene har baneskytingen fått stadig større fokus fra skytterne og ledelse i de ulike organene i 
organisasjonen vår. Kanskje ikke i ord men definitivt i handling. Resultatet er et resultatjag man ikke 
har sett maken til og hvor forskjell mellom topp og bredde blir stadig større. Poengsummene blir 
stadig høyere og toppen av resultatlistene domineres flere steder av rene banespesialister. Gjerne 
med to føtter godt plantet i vår søsterorganisasjon NSF. Skyttere som driver skyting på heltid 
gjennom landslagene har klare fortrinn for å lykkes i denne sammenheng. 350 poeng er blitt vanlig 
og dette ser alle. For å henge med må det spesialisering til, ofte på bekostning av feltøvelsene som 
stadig mister oppslutning. Unge, som gamle, skyttere ser at for å bli best så er det bedre å terpe på 
rund blink fremfor fokus på felt. 
 
Oslo Østre er et av samlagets mest aktive ”felt-lag”. Til tross for gode rammevilkår og fokus på 
feltøvelsene så vi i 2018 at antall deltakelser på felt falt dramatisk, fra 280 i 2017 til 205 i år!! Dette 
er en utvikling som stemmer godt med utviklingen i resten av organisasjonen. For å løfte status på 
feltøvelsene har Oslo fremmet forslag om et eget NM i felt, uten at det har fått gjennomslag i 
besluttende organer. Og det er langt fra sikkert at mitt nye forslag til Norgescup i skyting vil bli godt 
mottatt heller… Men det må prøves! 
 
Feltøvelsene våre er en av våre få særegenheter. Jeg vil med mitt forslag løfte felt gjennom å 
introdusere feltskyting i Norgescupen (Frendecup). Jeg vil ikke være for bastant på nøyaktig 
utforming men fremme et forslag hvor det er rom for tilpasning. Norgescupen i bane består av 3 
runder med 3 stevner på hver, 9 stevner totalt. Første runden går siste helg i mai, en runde rett før 
Landsskytterstevnet og en runde på høsten. I tillegg har vi allerede en Norgescup i øvelsene Stang- 
og felthurtigskyting som inngår i første og andre runde.  
 



Forslag: 
Jeg ber samlaget ved ombudsmøte om støtte til et forslag om at Norgescupen (Frendecup) fra og 
med 2020 inkluderer feltskyting også og at det kåres en vinner av Norgescupen i alle øvelsene (bane, 
Stang, felthurtig og felt). Altså beste skytter sammenlagt i alle disse øvelsene.  
 
Praktisk gjennomføring: 
Norgescupen arrangeres som i dag med 3 runder. Hver runde består av 2 banestevner, 1 feltstevne 
og 2 stevner i Stang og felthurtig. Alle øvelsene likestilles og man kårer vinner i cupen ut fra hvem 
som har flest poeng sammenlagt på 2/3 av øvelsene, 4 bane, 4 Stang, 4 felthurtig og 2 felt. 
Mål: Flere skyttere skyter alle våre øvelser 
 
Premiering: 
Som i dag gis det medalje til 1, 2 og 3 i alle øvelsene hver for seg. I tillegg premieres cupen 
sammenlagt gjennom dagens ordning med standardpremier og gavepremier til de 20 beste. I tillegg 
Sølvpremier til de 2 beste i cupen sammenlagt samt medaljer. 
 
Jeg vil med dette be Ombudsmøtet om å støtte forslaget mitt og at Oslo skyttersamlag ved styret 
videreformidler det gjennom tjenestevei i DFS.  
 
Kurt Eirik Bekkevold 
Oslo Østre skytterlag 
 
Forslag fra Anders Metveit 
Forslag til Norgescup i feltskyting: 
 
Jeg ser for meg at samlagsstevne og landsdelkretsstevne teller i Norgescupen, 
Videre at det blir arrangert 1 feltstevne i nærheten av 1. runde i Frende cup og 1 feltstevne 
i nærheten av landsskytterstevnet med oppgitte avstander. 
 
De 100 – 200 med lavest plass siffer på 3 av de 4 feltstevnene går til finalestevne som 
arrangeres i nærheten av Frende cup avslutningen. Dette stevnet bør gjennomføres på 1 
dag, ha ukjente avstander og være tellende for alle deltakerne. 
 
Rangering blir da laveste plass siffer på 3 av de 4 første stevnene + plass siffer på 
finalestevnet. 
 
For å få felt arrangører i forbindelse med Frende cupene tror jeg det må være en «gulrot» 
på X antall tusen kroner i tilskudd. 
 
Håper dette kan være et utgangspunkt for å få til en Norgescup i feltskyting. 
 
Administrasjonen anbefaler feltutvalget  

- Å diskutere forslagene på feltutvalgets møte 12.mars. 
 

- Å diskutere ut ifra følgende problemstillinger:  
o Hvordan ivareta et lavterskeltilbud og få med alle? 
o Hvordan skaffe arrangører?  



o Hvordan ivareta lokal oppslutning?  
o Hvordan holde utgiftene nede for skyttere?  
o Hvordan arrangere en norgescup som bidrar til økt rekruttering?  

 
- Levere ett samlet forslag til gjennomføring.  

 
Feltutvalgets anbefaling:  
Feltutvalget ser ut ifra årsmeldingen 2018 at det er utfordrende å få lokal oppslutning i alle 
samlag. Den lokale oppslutningen og bredden er viktig å ivareta med tanke på Norgescup. 
Feltutvalget har diskutert de innsendte forslagene. Ingen av forslagene vil bli innstilt.  
 
Feltutvalgets innstilling til Norgescuputvalget er forslag som kan gi en retning for en 
eventuell Norgescup i feltskyting. En Norgescup skal være gjennomførbart og til nytte for 
rekrutteringen innenfor feltskyting. 
 
Feltutvalgets forslag til gjennomføring av en Norgescup i feltskyting:  

• at en Norgescup skal være en aktivitet som øker feltaktiviteten i alle klasser. 

• Norgescupen bør legges til en helg langhelg i april/mai, som samler hele Norge.  

• Cuphelgen bør bestå av to innledende stevner, med en avsluttende finale.  

• Cuphelgen skal innby til at alle føler seg likeverdig, og at det vil bli premiert ut ifra 
klassevist nivå.  

• Det kan vurderes at andre lokale stevner i tillegg er med på å gi kvalifisering til den 
avsluttende finalen på søndag. Kvalifiseringen kan bestå av eksempelvis 
samlagsstevnet og landsdelskretsstevnet.  

 



 

Saksutredning til Norges Skytterstyre 
Møtedag: 18. mars 2019 

Saksnummer: 8/2019 

Emne: Tingsak: Endring av regelverket for Jegerklassen 

Referanse: • Tingsak 8/2016: Forslag om endring av klassesetting 200/300 meter. 

• Tingsak 14/2018: Forslag til endringer i regelverket for Jegerklassen.  

• Skytterboka pkt. 6.200 Våpen i jegerklassen. 

• Skytterboka pkt. 7.249 Jegerklassen. 

 

Saksopplysninger 

I Skyttertingssak 14/2018 ble sak angående endring i regelverk for Jegerklassen utsatt etter 

forslag fra Oslo skyttersamlag. Vedtaket ble gjort med 46 mot 10 stemmer, og Norges 

Skytterstyre ble bedt om å komme med en bredere utredning. 

 

For å få en helhet i sakskomplekset som har vært ført for regelverket i Jegerklassen, innleder 

administrasjonen med et tilbakeblikk på de drøftinger og annen relevant saksinformasjon som 

er gjort siden 2016.   
 

Sotnakk-utvalget fremmet i 2016 følgende forslag: 
Dagens jegerklasse har kun et konkurransetilbud på feltskyting. Utvalget mener dette 
tilbudet bør utvides til også å gjelde baneskyting. Det er et stort potensial i DFS til å få med 
flere jegere på stevnene, og utvalget mener at skyting på 200/300 meter er mest 
hensiktsmessig. Der er også kapasiteten størst på de fleste stevner lokalt. Utvalget mener at 
jegerne kan skyte 25-skudd med de skytetider som ellers brukes på 200/300 meter. 
Premiering som for de øvrige klasser. 
 
Basert på Sotnakk-utvalgets innstilling ble forslaget utredet slik til Skyttertinget 2016:  
Kikkertklasse erstatter Jegerklassen. Administrasjonen støtter Sotnakk-utvalget i at 
Jegerklassen bør utvides til et tilbud på baneskyting. 22 av de 26 samlag som har svart i 
forhold til det med Jegerklasse støtter en slik utvidelse i tråd også med forslaget fra Agder 
skyttersamlag. Administrasjonen mener denne klassen bør favne bredere enn bare jegere, 
slik at eksempelvis personell fra Forsvaret også kan delta der. Administrasjonen mener at 
dagens Jegerklasse således bør omgjøres til å hete Kikkertklasse med et enklere og 
romsligere regelverk. 
 
Å åpne opp for alle gevær med kulestørrelse inntil 8 mm, som Sotnakk-utvalget foreslår, 
støttes også av administrasjonen som heller ikke vil at det skal være noen vektbegrensning 
på våpenet. Rekyldemper bør imidlertid ikke være tillatt, og administrasjonen er her i tråd 
med Sotnakk-utvalget.  Administrasjonen mener som Sotnakk-utvalget at det generelt ikke 
skal brukes automatgevær i klassen, med unntak av HK 417 som Forsvaret benytter. 
Klassene bør også kunne delta på Stang- og felthurtigskyting, men dette vil ikke gjelde for 
skytterne som skyter med HK 417. 
 
Administrasjonen mener også at dagens begrensning av forstørrelsen på kikkert til 9X skal 
oppheves, da den gir begrensninger for mange med større kikkerter. Den eneste 



begrensning som administrasjonen vil foreslå er at det ikke tillates avstandsmåler i kikkerten 
i forhold til feltskyting. Mange jegere og skarpskyttere i Forsvaret benytter tofot, sandsekk 
eller annen støtte når de skyter. Administrasjonen mener at det lokalt bør åpnes for å tillate 
støtte med slike hjelpemidler i feltskyting for Kikkertklassen.  
 
Dagens begrensning i Jegerklassen som sier at det er kun skyttere fra klasse 1 som kan delta 
vil administrasjonen foreslå å oppheve. Det er ikke noe negativt slik administrasjonen ser det 
at en 5-klasseskytter eksempelvis skulle velge å skyte i denne klassen på et eller flere 
stevner. Trolig er det «strenge regimet» med at man kun har tillatt skyttere fra klasse 1 å 
skyte i Jegerklassen, bidratt til at klassen ikke har blitt en stor suksess siden den ble innført i 
2002. Administrasjonen vil ikke tilrå at man kan velge å skyte både ordinært i sin klasse og 
Kikkertklassen på samme stevnet. Dette vil også medføre noen tekniske utfordringer i 
forhold til påmeldingssystemet.  
 
Administrasjonen mener også at Kikkertklassen bør innføres på alle nivå i organisasjonen, 
slik at den også er på Landsskytterstevnet. Her er utvilsomt et potensial til å få med flere 
grupper av skyttere. Det foreslås imidlertid ikke at det skal være mesterskap i klassen. 
 
Skyttertinget 2016 vedtok følgende regler/føringer for jegerklassen:  

• Jegerklassen deltar i stevner opp til samlagsnivå. 

• Jegerklassen skal benytte kikkertsikte. 

• Det gis ingen begrensning i kikkertstørrelsen, men i feltskyting er det ikke tillatt med 
avstandsmåler. 

• Maks. kaliber er 8 mm. Det tillates ikke bruk av rekyldemper, hel- og halvautomatiske 
våpen. 

• Konkurransetilbudet i denne klassen består av baneskyting på 200/300 meter og 

• feltskyting. 

• Skytingen foregår etter samme opplegg som for klasse 1 på 200/300 meter, uten 

• mesterskap. 

• Klassen skal kun omfatte skyttere i klasse 1. 

• Klassen kan benytte reim eller jegerstropp.  

• Norges Skytterstyre har fullmakt til å endre (Skytterbokas kapittel 6, 7 og 11 i tråd 
med ovenstående. 

 
Skyttertinget 2018  
Til Skytteringet ble det fremmet to forskjellige forslag fra hhv. Ofoten og Hedmark 
skyttersamlag. Disse ble fremmet og drøftet slik:  
 
Ofoten skyttersamlag sitt forslag: 

✓ Jegerklassen utvides med en klasse, Jeger A, aktive klasseførte skyttere. 
✓ Skyteprogram som for klasse 2 og V55 med valgfrihet mellom knestående og 

sittende.  
✓ Det kan påmeldes og skytes i begge klasser, klasseført skal da skytes først. 
✓ Ellers som for jegerklassen. 

 
Forslaget er begrunnet slik: 



Ofoten skyttersamlag har prøvd dette med godt resultat. Klasseførte skyttere som av ulike 
grunner ønsker å bruke våpen med kikkert får her en mulighet. Dette kan være en god måte 
å få tilbake skyttere som har hatt en pause. Skytestillingen er mest mulig lik det som blir 
benyttet til jakt. Konkurransetilbudet gjelder for stevner til og med samlagsstevner, uten at 
det kåres en samlagsmester.  
 
Åsheim skytterlag sitt forslag: 
Forslaget er støttet av ombudsmøtet i Hedmark skyttersamlag, som foreslår at 
konkurransetilbudet i jegerklassen også skal gjelde for 15m.  
 
Forslaget er begrunnet slik:  
Et av målene med å innføre jegerklassen i DFS var å gi jegerne som medlemmer av lag 
tilsluttet DFS mulighet til å delta i stevner med sine våpen. Vi ser det derfor som naturlig at 
denne klassen får mulighet til å delta med sine våpen også på stevner på 15m, ikke bare på 
bane og i felt.  
 
Drøfting til Skyttertinget 2018 
De mottatte forslag fra Ofoten og Hedmark ble drøftet og framlagt slik for Tinget 2018:  
 
Forslag fra Ofoten skyttersamlag: 
Jegere utgjør en svært stor del av DFS sin medlemsmasse. Dette er en viktig medlemsgruppe 
med et stort potensial for å økte aktiviteten i organisasjonen.  Jegerklassen skal være et 
lavterskeltilbud til jegere, der de kan benytte eget jaktvåpen. Deltakelsen i klassen har siden 
opprettelsen vært relativt lav med noen regionale variasjoner. Det er derfor relevant å se på 
tiltak som kan gjøre det mer attraktivt for jegere å delta.  
 
DFS har en betydelig medlemsmasse med klasseførte skyttere som ikke lenger er aktive. 
Mange av disse er imidlertid aktive jegere. Som tidligere aktive skyttere har disse trolig en 
relativt lav terskel for å bli med igjen om tilbudet blir bedre tilrettelagt der de kan benytte 
sitt jaktvåpen. Vekkes først interessen, kan det også være at noen henter fram igjen 
konkurransevåpenet på nytt.  
 
Forslaget innebærer opprettelse av en ekstra klasse, noe som mange på generelt grunnlag er 
skeptisk til. Før man oppretter en ny klasse bør det først vise seg å være grunnlag for dette, 
noe som først er tilstede når man ser hvor mange klasseførte som vil benytte seg av denne 
klassen. Viser tilbudet seg etter hvert å være tilstrekkelig attraktivt vil det være grunnlag for 
å vurdere en to-deling av klassen. Det er her en risiko for at noen av de mindre erfarne 
jegerne opplever det som urettferdig å konkurrere mot klasseførte skyttere, men det vil 
trolig gjelde et lite antall. Det kan også være at det er klasseførte som i enkelte stevner 
velger bort «DFS-programmet», til fordel for å delta i jegerklassen, men det er heller ingen 
krise. Det viktigste er at de deltar, og om det i tillegg kan bidra til å få på plass en fungerende 
jegerklasse er summen positiv.  
 
Knestående eller sittende skytestilling er begge relevant i jegersammenheng. For vanlig 
knestående og sittende skytestillinger har DFS et regelverk å benytte. Hvis det derimot skal 
benyttes «sittende på noe», må en slik skytestilling inn i regelverket. Hovedspørsmålet i 



denne sammenheng er hva som fremmer den alminnelige interessen for klassen best, og her 
vil trolig kun liggende skytestilling være det som gjør terskelen lavest for å delta.  
 
Forslaget innebærer å åpne opp for deltakelse både som klasseført og jeger i samme stevne. 
I denne sammenhengen kan det sammenliknes med regelverket for AG3- og HK416-klassen, 
som har denne muligheten. Det er ingen ting som tilsier at dette reduserer oppslutningen, 
heller det motsatte, derfor bør det gis en slik åpning.  
 
Oppsummering Ofoten skyttersamlag sitt forslag: 
Forslaget om at jegerklassen utvides til også å omfatte klasseførte skyttere støttes. Videre 
støttes forslaget om at det skal være anledning til å delta to ganger i samme stevne etter 
samme prinsipp som for klassene AG3 og HK416. Erfaringsmessig har det så langt vært lav 
oppslutning om jegerklassen, noe som tilsier at tiden foreløpig ikke er inne for en to-deling 
av klassen. Med det som bakgrunn støttes heller ikke forslaget om at det skal benyttes 
program som for klasse 2 og V55.  
 
Forslag fra Åsheim skytterlag/Hedmark skyttersamlag: 
En stor del av rekrutteringen til DFS skjer gjennom innendørsaktiviteten på 15m. Her 
arrangeres et stort antall skyteskoler for nybegynnere, samt at dette er den viktigste 
trenings- og utviklingsarenaen for DFS-skyttere. Innendørsbanene er i tillegg svært viktig for 
det sosiale og miljømessige ved at her samles alle lagets skyttere, foresatte og støttespillere 
«under samme tak».  
 
En tilrettelegging slik at jegere i større grad oppmuntres til å ta del i innendørsaktiviteten er 
positivt på flere måter. Mer skytetrening vil naturlig nok være noe som kommer den enkelte 
jeger til nytte under jakt. I tillegg styrker dette muligheten for å rekruttere blant jegere til å 
bli aktive DFS-skyttere.  
 
Intensjonen med jegerklassen er å gi et tilbud til jegere om å delta i konkurranseskyting i DFS 
med sitt våpen. Regelverket for tillatte våpen i jegerklassen (Skytterboka pkt. 6.200) er 
imidlertid svært fleksibelt, og slik sett kan man fritt delta i jegerklassen med en Sauer 
200STR, med eller uten kikkertsikte. Trolig har ikke et flertall av landets jegere et eget våpen 
i kaliber .22 som benyttes til egentrening. Derfor vil en større andel av jegere som deltar i 
15m skytinger benytte seg av utlånsvåpen fra skytterlaget.   
 
Oppsummering Åsheim skytterlag / Hedmark skyttersamlag sitt forslag: 
Jegere som ønsker å benytte seg av innendørsskyting til egentrening og konkurranseskyting 
bør gis denne mulighet. En synergieffekt kan være økt rekruttering blant jegere til DFS-
skyting. Forslaget støttes.  
 
  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fremme følgende forslag til vedtak for 
Skyttertinget 2018:  
Regelverk for jegerklassen vedtas slik: Skytterboka pkt. 7.249 Jegerklassen  
Det kreves medlemskap i skytterlag for å kunne konkurrere i jegerklassen. 
Konkurransetilbudet gis i bane-, felt- og 15m skyting opp til og med landsdelskretsstevner, 



dvs. ikke på landsskytterstevnet. Jegerklassen konkurrerer ikke i Stang- og felthurtigskyting.  
Jegerklassen følger program og skytetider som for klasse 1. I feltskyting kan klassen 
alternativt skyte finfelt med samme program som klasse eldre rekrutt.  Det skal fortrinnsvis 
benyttes godkjente DFS figurer, ikke dyrefigurer. Klasseførte skyttere kan delta i både sin 
ordinære klasse og jegerklassen i samme stevne, såfremt ikke spesielle 
arrangementsmessige forhold forhindrer dette.   
  
Norges Skytterstyre besluttet deretter enstemmig følgende innstilling:  
Norges Skytterstyre innbyr Skyttertinget 2018 til å fatte følgende vedtak: Regelverk for 
jegerklassen vedtas slik: Skytterboka pkt. 7.249 Jegerklassen Det kreves medlemskap i 
skytterlag for å kunne konkurrere i jegerklassen. Konkurransetilbudet gis i bane-, felt- og 
15m skyting opp til og med landsdelskretsstevner, dvs. ikke på landsskytterstevnet. 
Jegerklassen konkurrerer ikke i Stang- og felthurtigskyting.  Jegerklassen følger program og 
skytetider som for klasse 1. I feltskyting kan klassen alternativt skyte finfelt med samme 
program som klasse eldre rekrutt.  Det skal fortrinnsvis benyttes godkjente DFS figurer, ikke 
dyrefigurer. 
 
Vedtak på Skyttertinget 2018 
Saken utsettes og sendes tilbake til Norges Skytterstyre for bredere utredning. 
 
Administrasjonens drøfting  
Vedrørende drøfting av forslagene fra Ofoten skyttersamlag og Åsheim skytterlag/Hedmark 
skyttersamlag ser ikke administrasjonen at det er kommet til nye momenter som endrer 
innstillingen. Det vises derfor til utredning fremmet for Skyttertinget 2018.  
 
Skyttertinget 2018 ønsker en bredere utredning vedrørende deltakelse og regelverket for 
jegerklassen i DFS. Med det som utgangspunkt er det naturlig å starte en slik drøfting med 
hva DFS ønsker å oppnå med jegerklassen. Skal klassen primært være en treningsarena for 
landets mange jegere, eller skal klassen løftes opp til å være en mer inkludert og fullverdig 
konkurranseklasse i DFS for skyttere som allerede har et egnet grovkalibret jaktvåpen? Slik 
klassen fungerer i dag er konkurransetilbudet mest å anse som et treningstilbud for jegere, 
et tilbud som det er de færreste benytter seg av.  Skal det bli mer oppslutning må DFS gjøre 
grep som løfter tilbudet for klassen slik at den blir mer attraktiv gjennom at det skapes 
større tilgjengelighet, motivasjon og interesse blant jegerne. Administrasjonen mener at 
mange gode tiltak for å oppnå dette allerede er foreslått, og støtter seg her på Sotnakk-
utvalgets utredning, og administrasjonens drøfting til Skyttertinget 2016.  
 
Jegere utgjør den desidert største delen av DFS sin medlemsmasse, og her finnes det stort 
potensial.  «DFS sitt formål er å fremme god våpenkultur og praktiske skyteferdigheter… til 
nytte for Forsvaret og samfunnet for øvrig»  Det er vel her egentlig ingen forskjell i om denne 
måloppnåelsen skjer med en Sauer 200STR, eller et velegnet jaktvåpen med kikkert? Med 
det som utgangspunkt kan momentene listet nedenfor være aktuelle tiltak på kort eller 
lengre sikt for å øke oppslutningen om jegerklassen.   
 
Løfte konkurransetilbud til alle nivå: 
Slik det er i dag deltar jegerklassen i stevner opp til samlagsnivå. Det betyr at de deltar ikke i 
de to høyeste nivåene i DFS, Landsdelskretsstevner og Landsskytterstevnet. Særlig vil en 



mulighet til å delta på Landsskytterstevnet være en synlig statusheving for klassen, og slik vil 
DFS signalisere at skyttere i jegerklassen likebehandles og er likeverdige de øvrige klasser i 
DFS (unntatt klasse NU). I rekrutteringssammenheng vil det være gunstig med jegerklassen 
på LS, for dette er en svært viktig sosial arena som bygger opp om lagstilhørighet og miljø. 
Slik kan lagene benytte denne muligheten til å inkludere jegere blant lagets øvrige skyttere 
og støttespillere. Administrasjonen ser heller ingen betenkeligheter med å la jegerklassen 
konkurrere i Stang- og felthurtigskyting. Klassen premieres på vanlig vis, og det er ikke 
mesterskap i klassen.  
 
Skarpskyttere i Forsvaret med HK417 
Jegerklassen bør utvides til å omfatte forsvarets personell som benytter HK417. Dette er et 
våpen som benyttes av skarpskyttere, og for DFS vil det være et viktig politisk signal å tilby 
relevant trening for denne gruppen spesialister som har feltmessig presisjonsskyting som sin 
primæroppgave. HK417 er et halvautomatisk våpen, og det må derfor gis en spesifikk 
tillatelse til at dette våpenet kan benyttes. Bortsett fra at HK417 er halvautomatisk vil ikke 
skyttere med dette våpenet ha presisjonsmessige fordeler sammenliknet med en 
sammenliknbare tillatte våpen i jegerklassen. I Stang – og felthurtigskyting vil skyttere med 
HK417 ha store fordeler, og de kan derfor ikke delta i disse skytingene.  
 
Bruk av to-fot og/eller annen støtte 
Det ble opprinnelig i 2016 foreslått at dette skulle tillates. Det kan vurderes, men for jegere 
flest er det ikke så relevant å skyte med støtte, selv om det er jaktsituasjoner der dette er 
aktuelt. Trolig vil et regelverk som tillater bruk av støtte i en eller annen form bidra til mer 
spesialisering, og slik sett kunne virke negativt for motivasjonen til vanlige jegere.  
 
Samtidig finnes det en gruppe med jegere og entusiaster som har en del spesialutstyr til sitt 
jaktvåpen. I denne kategorien kommer skyttere som driver med langholdskyting (PRS - 
PresisjonsRifle – serien). Dette er trolig en gruppe med lavere terskel for å delta i særlig 
feltskytinger om regelverket i DFS tilpasses slik at det kan benyttes to-fot. Blir slik skyting 
etter hvert mer utbredt kan DFS ta opp til ny vurdering hvordan denne kategorien skyttere 
bedre kan innlemmes i DFS.  
 
Skyttere i alle klasser kan konkurrere i jegerklassen: 
Det er i dag en stor begrensning at kun skyttere i klasse 1 kan delta i jegerklassen. Her er 
administrasjonen sikker på at det finnes en del mindre aktive eller tidligere skyttere særlig i 
klasse 2 og 3 som kan tenke seg å delta i jegerklassen om de blir gitt dette tilbudet. Dette er 
skyttere som i dag bare sporadisk deltar eller kanskje ikke deltar i det hele tatt. Derfor vil en 
slik mulighet kunne trekke tidligere skyttere tilbake til DFS. Det er slik administrasjonen ser 
det heller ikke noe negativt om eksempelvis en 5-klasseskytter skulle velge å skyte i denne 
klassen på et eller flere stevner om det er det som skal til for at skytteren skal delta. 
 
Muligheter for å delta i samme stevne to ganger.  
Skyttere i klasse HK416 og AG3 kan i dag delta to ganger i samme stevne om det praktisk 
ligger til rette for dette. Det er ikke kjent at dette har skapt utfordringer for arrangører, og 
det er derfor ingen vesentlige praktiske grunner til ikke å tillatte dette også for jegerklassen. 
Det man oppnår vil være muligheter for større deltakelse, og ikke minst vil aktive skyttere i 
DFS som også er jegere lettere kunne motivere med seg andre jegere til å delta.  



På Landsskytterstevnet bør i første omgang ikke dette tillates. Det å sette opp en tidsplan for 
LS er et utfordrende puslespill med mange tilpassinger og hensyn. I tillegg behandles årlig 
flere hundre henvendelser om flytting av skytetider, hovedsakelig grunnet oppfølging av 
unge skyttere og/eller felles bruk av våpen. På LS skyter alle klasser samlet, og det vil derfor 
være nærmest umulig å innpasse en slik fleksibilitet i en allerede presset tidsplan.  
 
Dyrefigurer i feltskyting 
For å virkelig kunne imøtekomme jegerne sine ønsker og skape høy motivasjon for å delta 
må det benyttes dyrefigurer i feltskytingen. Feltskyting mot dyrefigurer (jaktfelt) er en 
etablert konkurranseform i regi av Norges Jeger- og Fiskerforbund. Ønsker DFS å etablere en 
mer jegertilpasset konkurranseform bør dette først avklares med NJFF, før man går videre 
med å utvikle et slikt tilbud. Et slikt utvidet stevnetilbud vil i tillegg medføre at DFS må 
opprette et regelverk for denne typen konkurranseform. Mange steder i landet er dette 
konkurranser som samler langt flere deltakere enn i tradisjonelle DFS-feltstevner. Før DFS 
velger en slik konkurranseform er det mange viktige spørsmål som må vurderes, herunder:  

• Vil dette gi DFS flere skyttere? 

• Vil det skape mer aktivitet, og i så fall er dette ønsket/prioritert aktivitet? 

• Vil et tilbud om jaktfelt påvirke dagens tilbud om DFS-feltstevner, hvordan?  

• Regelverket blir mer omfattende, hvordan vil tillitsvalgte mestre dette? 

• Vil flere aktive jegere kunne påvirke og dreie aktiviteten i skytterlagene i 

egeninteresse, og slik at det blir på bekostning av dagens DFS skytinger? 

• Vil en etablert konkurranseform for jegere styrke tilhørigheten til DFS for lag som i 

dag er såkalte “jegerlag”? 

 
Mange lag arrangerer i dag interne feltskytinger som er spesielt tilrettelagt for jegere som er 

medlemmer i eget skytterlag.  Det er relativt vanlig at det i slike stevner benyttes 

dyrefigurer. At skytterlaget velger å bruke slike figurer er forståelig, for dyrefigurer er for den 

vanlige jeger langt mer gjenkjennbart og relevant, og derigjennom også mer motiverende. 

Derfor er det å anta at det vil bli langt færre jegere i slike stevner om det blir stilt harde krav 

om bruk av DFS-figurer. Dette interne trenings- og stevnetilbudet er et viktig tilbud til den 

største medlemsmassen i skytterlag flest. Slik kan skytterlaget motivere til frivillig trening, og 

laget kan holde kontakt med jegere også utenom de obligatoriske treningsskudd og 

skyteprøven. Om DFS velger å beholde dagens generelle krav om bruk av DFS-figurer i 

feltskytinger for jegerklassen, bør det i regelverket være unntak til å benytte dyrefigurer i 

interne stevner for lagsmedlemmer.  

 
Bekledningsreglement i jegerklassen 
Pr. i dag er det ikke egne regler for bekledning i jegerklassen, og det er derfor å anse at DFS 
sitt alminnelige regelverk for dette gjelder slik at spesiell skytterbekledning kan benyttes. 
Slikt spesialutstyr har i denne sammenheng svært lite med praktisk jakt å gjøre, samtidig 
som det i konkurranseskyting vil være et svært nyttig hjelpemiddel. Igjen handler det om 
terskelen for å delta. Det å tillate spesiell skytterbekledning kan ses på som å være lav 
terskel ved at det er få begrensinger, men samtidig kan begrensingen bli at dette signaliserer 
et utstyrsbehov som vanlige jegere ikke ønsker å være en del av. Det mest formålstjenlige i 
denne sammenheng synes å være et regelverk med begrensinger til tradisjonell 
jaktbekledning, som jegere flest benytter.   



 
Jegere som ressurser i skytterlaget 
Det å få med flere jegere kan ha en god rekrutteringseffekt i skytterlaget. Aktive skyttere i 
jegerklassen er ressurspersoner som kan bidra både administrativt og praktisk  
til skytterlagets virksomhet. En aktiv jeger vil i likhet med andre aktive omtale og fremme 
skytterlaget og skytesporten til sine omgivelser, og på den måten bidra til viktig kunnskap 
som kan skape interesse blant flere. Gjennom å ha med aktive jegere kommer gjerne flere av 
deres familiemedlemmer og venner i kontakt med skytterlaget, aktivitetene og miljøet.    
 
Oppsummering: 

1. Administrasjonen støtter ikke Ofoten sitt forslag om en todeling av jegerklassen 
og/eller å tillate knestående eller sittende skytestilling.  

2. Åsheim skytterlag/Hedmark skyttersamlag sitt forslag om at jegerklassen skal 
konkurrere på 15m støttes. Det settes krav om bruk av kikkertsikte.  

3. Administrasjonen mener at jegerklassen skal kunne delta på alle nivå og stevner i 
DFS, herunder Stang, felthurtig, skifelt og skogsløp. Vanlig premiering, men ingen 
mesterskap.  

4. Forsvaret personell med HK417 kan delta i jegerklassen. Unntatt er Stang og 
felthurtig.  

5. Det tillates ikke bruk av støtte, herunder to-fot. Tilsier på sikt det aktuelt å dele opp 
klassen kan to-fot være et alternativ for én av klassene.  

6. Alle medlemmer i DFS kan delta i jegerklassen fra det året de fyller 16 år. 
7. Skyttere kan delta i både jegerklassen og sin ordinære klasse i samme stevne om 

dette arrangementsteknisk er greit. På LS gis i første omgang ikke denne muligheten.  
8. Feltskytinger internt i laget kan skje mot dyrefigurer. I konkurranser utover lagsnivå 

skal det benyttes figurer iht. regelverket pkt. 9.300.  
9. Det innføres et bekledningsregelment for jegerklassen som ikke tillater spesiell 

skytterbekledning. Albuebeskyttere bør dog være tillatt.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre ga administrasjonen føringer for videre arbeid med sak angående 
innføring av endret regelverk for Jegerklassen. Skytterstyres innstilling til Skyttertinget 2019 
foretas i aprilmøtet.   
 
 
Feltutvalget har følgende råd til Norges Skytterstyre vedrørende saken:  
Feltutvalget støtter administrasjonens oppsummering og anbefaling.  
 
Feltutvalget vil tilføre en anbefaling om det ved innendørs skyting må benyttes kaliber 22. 
longrifle ammunisjon.  
 
Feltutvalget anbefaler administrasjonen å ta kontakt med Forsvarets personell som har 
spesialistkompetanse på HK417 i forhold til om det er forenlig å skyte HK417 med reim. 
 
Feltutvalget ønsker at resultatservice kvalitetssikres, slik at muligheten for to skytter-IDer er 
tilgjengelig dersom en skytter ønsker å delta to ganger i samme stevne.  
 



 



Saksutredning til Norges Skytterstyre  
Møtedag:  12.mars 2019 
Saksnummer:  9/2019  

Sak:  Øke rekrutteringen i Skifeltskyting for kvinner 

Kompetanse:  Skytterboka kap. 18 
 

Saksopplysninger:  

I 2022 skal Kongepokalen deles ut i klassen kvinner senior under NM i skifeltskyting.  
Kravet for å få dette til er at minimum 15 kvinner starter i øvelsen.  
 
Her er oversikt over antall deltagere de siste tre årene:  

 2016- Nordbygda og 
Rand 

2017 - Elverum 2018 - Mo 

Sprint 7 4 3 

Normalprogram 4 3 2 

 
Administrasjonen anbefaler Feltutvalget:  
Å komme med forslag til hvordan vi skal jobbe målrettet fremover for å rekruttere flere 
kvinner til øvelsen, slik at vi kan sikre at Kongepokalen deles ut til kvinneklassen i 2022.  
 
Feltutvalget ønsker å jobbe for å øke rekrutteringen mot NM i Skifelt i 2022 med følgende 
tiltak:   

• Rekruttere via samlag/lag 

o Oppfordre alle samlag til å arrangere samlagsstevner 

Tiltak:  
▪ Informere om hvordan et samlagsstevne kan arrangeres på lavest 

mulig nivå? 

▪ Oppfordre samlagene til å søke om bidrag 

• Profilere via DFS sine websider/facebook 

Tiltak: 
o Lage og distribuere en filmsnutt fra NM Skifelt 
o Distribuere i sosiale medier 

• Profilere på Landsskytterstevnet 
Tiltak: 
o Lage flyers med info, som legges sammen med skytterboka  
o Stand på LS sammen med DFSU 

o Foredrag på Ungdomstreffet på LS 

• Profilere via Skyttertidende 

Tiltak 

o Informasjonsartikkel, profilering, bilder, reportasje 

• Øremerke tilskudd til skifelt/skogsløp samling for kvinner i 2020, 2021 og 2022  
Tiltak 
o Invitere til jentesamling i forkant av NM, hele fredag 

o Fokus på miljø og mestring, prepping av ski, skyteteknikk, skiteknikk 

 



Feltutvalgets administrasjon vil sammen med feltutvalget jobbe for at samtlige tiltak vil bli 
gjennomført mot 2022.  
 
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre:  

• Å støtte tiltakene 

• Finne tilskudd og økonomi til skifeltsamling for kvinner før hvert NM, frem til 2022. 
Skifeltsamlingen vil bli administrert av administrasjonen og feltutvalget.  



Saksutredning til Norges Skytterstyre  
Møtedag:  12.mars 2019 
Saksnummer:  10/2019  

Sak:  Forslag til planlagte aktiviteter og bevilgning til feltdisiplinene for 2020 
Kompetanse:  Skytterboka kap. 18 
 

 Saksopplysninger:  

Innen 1. april hvert år skal utvalget fremme forslag om planlagte aktiviteter og bevilgning til 
feltdisiplinene for kommende år til Norges Skytterstyre.  
 
Administrasjonen anbefaler:  
Feltutvalget har blitt utfordret av Norges Skytterstyre til å lage fremoverlente og konkrete 
tiltak.  
 
Det vil derfor være naturlig å lage en prioritert liste med rådgivende konkrete tiltak til 
Skytterstyrets neste styremøte.  
 
Administrasjonen ønsker at utvalget diskuterer følgende tiltak: 

• Økte bevilgninger til elektronisk feltmatriell  

• Økte midler til Skytterkontorets administrasjon med øremerkede midler til en 
prosjektstilling med fokus kun rettet mot feltskyting.  

 
Feltutvalgets anbefaling til Skytterstyret:  

• Videreføre alle bidragsordninger fra 2018 og i tillegg øke bidraget til arrangementet 
samlagsstevne skifelt og skogsløp. Feltutvalgets anbefaling er at bidraget for å 
arrangere samlagsstevner i skifelt og skogsløp til 3000 kr for 2020. Dette for å 
stimulere til flere samlagsstevner og lokal deltagelse. 

 

• Støtte administrasjonens forslag om økte midler til Skytterkontorets administrasjon, 
slik at administrasjonen kan øke sitt virke til å jobbe mer målrettet med feltskyting. 
Prosjektstillingen kan blant annet stimulere til økt utdanning og kompetanse i lag og 
samlag innenfor feltskyting. Feltutvalget ønsker å fremme forslaget som kan styrke 
feltskyting på landsbasis, i det daglige virke.  

 

• Budsjettere midler til en jentesamling i forkant av NM skifelt i 2020, 2021 og 2022. 
Jentesamlingen skal bidra til å øke deltagerantallet i klassen senior kvinner. 
Samlingen skal bidra til at jenter ønsker å være med på NM skifelt. Målet er å få nok 
jenter til å delta på NM skifelt i 2022, hvor det skal deles ut kongepokal i 
kvinneklassen, dersom det stiller minimum 15 deltagere.  



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I FELTUTVALGET 

   

 
 
 

PROTOKOLL  

   

 

DATO 08.10.2019 

STED Skytterkontoret 

MØTE INNKALT AV Utdanningssjef Engebret Mjøseng 

MØTETYPE Utvalgsmøte 

MØTELEDER Leder, Jostein Rubbås-Risvik 

FRA FELTUTVALGET 

Jostein Rubbås-Risvik, Magne Råde, Per Kristian Aas. 

Rolf Magne Hellevang deltok på Skype. Morten Eken 

møtte som vara for Jo-Ivar Løvseth 

FRA ADMINISTRASJONEN Jarle Tvinnereim, Engebret Mjøseng 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 
 

Sakliste:  
Sak 11/2019      Godkjenning av protokoll fra siste utvalgsmøte  
Sak 12/2019      Videre arbeide med tiltaksplan feltaktiviteter  
Sak 13/2019      LTPL 2021 – 2024, feltaktivitetene  
Sak 14/2019      Feltopplegg for LS 2020  
Sak 15/2019      Forslag om at siktekant skal gjelde som treff i klasse Rekrutt og NV   
Sak 16/2019      Møteplan /representasjon 2020   
Sak 17/2019      Forslag til budsjett 2020  
  
Drøftinger og meldingssaker:  

• Evaluering av feltlaget 
• Arrangør NM skogsløp sprint 2020  
• Arrangør NM skifelt 2021  
• Orientering vedr FC cup utvalgets innstilling etc.   
• Evalueringsrapport fra NM skifelt  
• Avvik første skudd med kaliber .22  
• Saksliste feltutvalgsmøte 11. November  



 
 

 

Saksnummer:   11/2019   

Sak:   Godkjenning av protokoll  

Vedlegg:   Protokoll  

   
Saksopplysninger  
DFSFU godkjenner formelt protokollen fra møte 12. Mars.  

  
Feltutvalgets vedtak: 
Protokoll fra møte i mars enstemmig vedtatt.  
 
 
 
 
Saksnummer:   12/2019   

Sak:   Videre arbeide med tiltaksplan feltaktiviteter  

Vedlegg:   Tiltaksplan   

    
Saksopplysninger  
Feltutvalget har utarbeidet en tiltaksplan for å styrke feltaktivitetene i DFS. Formålet med planen er å ha en 
langsiktig plan for tiltak og virkemidler som skal styrke denne sektoren.   
  
Drøfting:   
DFS utarbeider for tiden utkast til ny langtidsplan for perioden 2021 – 2024. Denne skal være klar slik at den 
vedtas av Skyttertinget 2020. Påbegynt langtidsplan skal erstatte dagens tiltaksplan for feltdisiplinene slik at 
tiltak og virkemidler er forankret i DFS sin overordnede plan for perioden 2021 – 2024. Fram til ny LTPL trer i 
kraft gjelder dagens tiltaksplan som styringsverktøy for sektorens virksomhet.   
   
Feltutvalgets vedtak: 
Feltutvalget gjennomgikk status for tiltaksplan feltaktiviteter, og ga føringer for videre satsing og tiltak.   
 
 
 
 

Saksnummer:   13/2019   

Sak:   LTPL 2021 – 2024, skyteaktiviteter  

   
Saksopplysninger  
DFS skal vedta ny langtidsplan for perioden 2021 – 2024 på Skyttertinget 2020. I den planen skal ett av 
hovedkapitlene være om skyteaktiviteten i DFS. Formålet med dette kapitlet er å se alle disipliner i 
sammenheng, og slik at sporten underbygger og bidrar best mulig til DFS sitt formål. Feltutvalget har i den 
sammenheng i oppgave å utarbeide utkast til tiltak for aktivitetene; feltskyting, skifelt/skogsløp og 
Stang/felthurtig. 
Administrasjonen ser for seg at drøftingen i utvalget gjennomføres over to møter, dette og det neste i 
november. Det første møtet bør prioritere fastsetting av hovedtiltak og andre førende forhold. Basert på 
innspill fra utvalget utarbeider sekretær et utkast til neste utvalgsmøte. Som idegrunnlag benyttes dagens 
tiltaksplan for feltaktiviteter, og momenter fra Skytterkontorets interne workshop.  
 
Feltutvalgets vedtak: 
Utvalget fremmet ideer og innspill med føringer til det videre arbeidet fram mot neste utvalgsmøte.   
  



 
 
 
 

Saksutredning til Norges Skytterstyre  

Saksnummer  14/2019  

Emne:  Feltopplegg LS 2020  

Referanse:  Skytterboka pkt. 11. 120 Mesterskapsprogram feltskyting - grovfelt  

  
Saksopplysninger  
Elverum skytterlag har fremmet forslag til program for feltskytingene ved LS 2020. Forslaget for grovfelt 
inneholder elementer som er utradisjonelle for LS, og som kan oppfattes å ikke være helt i samsvar med 
Skytterboka pkt. 11.120, Mesterskapsprogram feltskytinger – grovfelt. Arrangørens forslag er at ett hold skal 
inneholde et stillingsbytte der det skytes tre skudd i knestående og 3 skudd i liggende i en serie. Videre 
foreslås ett hold med stående ferdigstilling, sluttstykket i bakre posisjon, én patron og magasin med 5 patroner 
liggende på standplass. Skytetiden for hvert av disse to holdene settes til 75 sekunder. Begge holdene foreslås 
skutt på avstander som er kortere enn maksimalavstanden for den enkelte figur.   
  
Administrasjonens drøfting  
Det er et spennende forslag som er fremmet, og som inneholder elementer som gir feltskytingen økt variasjon. 
Dagens feltskytinger på LS er først og fremst en presisjonsskyting mot feltmål på varierende avstander, der det 
normalt er de beste baneskytterne som også hevder seg best. Ved å legge inn tilleggselementer kan dette 
bidra til noen grad av utjevning av resultatene mellom de gode baneskytterne og de mer erfarne feltskytterne. 
Samtidig vil det fortsatt være de beste skytterne som vil beherske et slikt program best.  
  
Landsskytterstevnet er først og fremst et breddearrangement. Det er i denne sammenheng viktig å finne en 
best mulig balanse i vanskelighetsgraden mellom det å kåre sportslig verdige mestere, og det å gi 
breddeskytteren en god og motiverende opplevelse. Dette lar seg ikke fullt ut kombinere, og veid mot 
hverandre er det viktigst å ivareta breddeskytterens interesser. Breddeskytteren er gjerne en skytter som kun 
deltar i et fåtall stevner i året, og som av den grunn er mest fortrolig med dagens standardiserte feltprogram. I 
tillegg skal programmet være tilpasset skyttere med varierende erfaring blant både de yngste og eldste 
seniorene, samt at skyttere med varierende grad av fysiske begrensninger også bør gis muligheter til å delta. 
Det er derfor viktig å velge et program som LS og DFS er tjent med på lenger sikt.   
  
Praktisk er det ikke noe i veien for å godkjenne foreslått program. Dagens software kan benyttes, samt at det 
sikkerhetsmessige er innenfor det som er forsvarlig. DFS har ingen beskrivelse av stående ferdigstilling, noe 
som eventuelt må beskrives.   
  
Det er positivt med variasjon i feltoppleggene. Elementene som foreslås må gjerne benyttes i interne- eller 
åpne stevner. Når det gjelder organisasjonens prestisjestevner som SM, LDKS og LS bør imidlertid 
standardprogrammet benyttes. Konklusjonen er derfor at Landsskytterstevnet er best tjent med et feltopplegg 
som følger standardprogrammet i Skytterboka. Forslaget fra LS 2020 støttes derfor ikke.   
LS-oppleggene i grovfelt de siste årene har hatt en moderat vanskelighetsgrad i starten av feltrunden, for så å 
øke denne gradvis mot det siste holdet. Slik henger flere skyttere med lenger, såvel resultat- som 
motivasjonsmessig. Med det som bakgrunn bør det uansett ikke være knestående skyting på hold nummer en. 
I Elverum synes det spesielt viktig med en moderat start ettersom grovfeltløypa her er vesentlig lenger enn 
sammenliknet med de siste årene  
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Grovfeltskytingen på Landsskytterstevnet skal følge DFS sitt standardprogram iht. Skytterboka pkt. 11. 120. 
Opplegget skal best mulig balansere hensynet til å kåre sportslig verdige mestere i kombinasjon med at 
Landsskytterstevnet er et breddearrangement. Dette bør skje gjennom et feltopplegg med gradvis økende 
vanskelighetsgrad gjennom feltløypa.   



  
Feltutvalgets innstilling   
Feltutvalget stiller seg positivt til økt variasjon i feltskytingen, og støtter forslaget om å benytte en serie 
bestående av 3 + 3 skudd i hhv. knestående og liggende skytestilling. Feltutvalget mener stående ferdigstilling 
ikke er hjemlet i regelverket, og foreslår i stedet liggende ferdigstilling og 6 løse patroner og tomt magasin i 
skål på standplass. Skytteren kan starte fylling av magasin og lading av våpen på kommando ild. Skytetid 75 
sekunder på hvert av holdene.   
 

 
 

  

Saksutredning til DFSU  

Saksnummer:  17/2019  

Sak:  Forslag fra Namdal skyttersamlag ang finfeltfigurer  

Referanse:  Skytterboka pkt. 9.312  

  
Saksopplysninger  
Namdal skyttersamlag har sendt inn et forslag om å endre regelverket for finfeltfigurer i pkt. 9.312 i 
Skytterboka.   
Forslaget er at avsnitt 9.312 tillegges følgende setning:  
Klassene rekrutt og nybegynner ung skal ha hele figuren inkludert siktekant som treffsone i finfelt.  
  
Administrasjonens drøfting:  
Administrasjonen er enig i at klasse NU og R sportslig sett med fordel kunne hatt hele figuren inkl. siktekanten 
som treff i flere feltstevner. Dette ville gitt flere mestringsfølelse og med stor sannsynlighet økt motivasjon for 
feltskyting.  
  
En slik regelendring kan imidlertid gjøre at flere arrangører opplever at det er mer krevende å arrangere 
feltstevner. Dette er ikke ønskelig.   
  
Administrasjonen mener at alt som kan gjøre det vanskeligere å arrangere feltstevner bør unngås. Likevel ser 
administrasjonen at det å gjøre det lettere for NU og R er viktig.   
Som en løsning som på dette kan man i forkant av årets feltsesong informerer om muligheten for dette 
innenfor dagens regelverk. Administrasjonen ønsker i så fall at DFSU uttaler at de ønsker at flere arrangører lar 
NU og R ha hele figuren inkl. siktekant som treff.  
På den måten er det valgfritt for arrangørene å gi NU og R en lettere figur og dermed kan de arrangører som 
ønsker det benytte kun de to innerste sektorene som treff.   
  
I forhold til elektroniske skiver er det ikke undersøkt hva dette vil medføre av endringer for skiveleverandører. 
Evt. Økonomiske kostnader for oppdatering av software på Landsskytterstevnet vil bli lagt frem på møtet.   
  
Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
Dagens regelverk beholdes uendret. DFSU oppfordrer arrangører til å la hele figuren, inkl. siktekanten, telle for 
klasse NU og R.   
  
DFSU behandlet saken i utvalgsmøte 19. september med følgende innstilling:  
Ida Kristiansen foreslår følgende: 
Hele figuren inkl. siktekant teller som treff for alle klasser i finfelt. Innertreff beholdes uendret. 
Regelverket for finfeltfigurer på LS beholdes uendret, med unntak av klasse R som får hele figuren inkl. 
siktekanten tellende.  
 
Vedtak i DFSU 
Kristiansens forslag enstemmig vedtatt 



 
Feltutvalgets innstilling:  
Feltutvalget støtter administrasjonens innstilling. Utvalget mener dagens figurer har en vanskelighetsgrad som 

er godt tilpasset skytternes nivå. Med unntak av klasse R og NV skyter normalt mer enn 50% av deltakerne 29 

treff eller mer på dagens figurer. Dagens regelverk gir arrangører tilstrekkelig fleksibilitet slik at de kan 

kompensere for spesielle værforhold, eller om skytternes nivå tilsier at skytingen bør gjøres enklere.  

 

 

 

 

Saksnummer:   16/2019   

Sak:   Møteplan og representasjon for Feltutvalget  

   
Saksopplysninger  
I Skytterbokas kap. 18.110 pkt. 8.c står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget utarbeide et 
detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen forelegges Skytterstyret til 
godkjenning."  Feltutvalget legger opp til 4 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister etc. 
Skytterbokas kap. 18 legger på utvalget.   
  
Administrasjonens drøfting  
I 2020 er det naturlig å ha første utvalgsmøte i forbindelse med regionalt seminar på Gardermoen. Her vil 
samlagenes feltkontakter innkalles, og det blir en fin møtearena for feltutvalgets medlemmer. Resterende 
møteplan følger samme opplegg som for 2019.   
  
Feltutvalget anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak til møteplan for 2020:  
Følgende møteplan for 2020 vedtas:  
Fredag 31. Januar Gardermoen (i forbindelse med Reg. seminar)   
Tirsdag 10. Mars Skytterkontoret, Oslo  
Tirsdag 22. September Skytterkontoret, Oslo  
Tirsdag 17. November Skytterkontoret, Oslo  
  
Møtene avholdes i første rekke som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes.  
 

Administrasjonen anbefaler Feltutvalget å fatte følgende vedtak:  

Dato  Arrangement/sted  Representasjon  

1.-2. februar  Regionalt seminar, Østlandet og Sørlandet  Alle  

21.-22. mars  NM skifelt, Skaun  Hellevang  

5.-8. august  Frendecup Stang /felthurtig, Østlandet  Aas  

7. august?  NM skogsløp sprint/stafett, Østlandet?  Råde  

6. august  Skyttertinget Elverum  Rubbås-Risvik  

7.-14. august  Landsskytterstevnet, Elverum  Rubbås-Risvik  

  
Feltvalgets innstilling:  
Utvalget vedtar administrasjonens innstilling.  
 

 

 

 

Saksnummer:   17/2019   

Sak:   Forslag til budsjett for feltsektoren i 2020  

   
Saksopplysninger  
Administrasjonen legger fram følgende forslag til budsjett for sektoren i 2020:  



  
 
Feltutvalgets innstilling:    
Feltutvalget anbefaler administrasjonens forslag til budsjett for sektorens virksomhet i 2020.   

 

 

  
  
 

  
 



 

DET FRIVILLIGE SKYTTERVESEN 
MØTE I FELTUTVALGET 

   

 
 
 

PROTOKOLL  

   

 

DATO 11.11.2019 

STED Skytterkontoret 

MØTE INNKALT AV Utdanningssjef Engebret Mjøseng 

MØTETYPE Utvalgsmøte 

MØTELEDER Leder, Jostein Rubbås-Risvik 

FRA FELTUTVALGET 
Jostein Rubbås-Risvik, Magne Råde, Per Kristian Aas. 

Rolf Magne Hellevang, Jo-Ivar Løvseth 

FRA ADMINISTRASJONEN 
Jarle Tvinnereim deltok innledningsvis, Engebret 

Mjøseng 

 Sakslisten og innkallingen ble godkjent. 

 

 
Sakliste:  

Sak 18/2019 Godkjenning av protokoll fra siste utvalgsmøte  
Sak 19/2019 Årsplan 2020 for DFSFU  
Sak 20/2019 Oppnevne juryleder NM skifelt 2020   
Sak 21/2019 Oppnevne juryleder NM skogsløp sprint 2020   
Sak 22/2019 Forslag om å tillate pusseskudd i finfelt  
Sak 23/2019 Utkast til LTPL 2021 – 2024 for feltaktivitetene   
Sak 24/2019 Revisjon av arrangørveiledning NM skogsløp sprint  
  
Drøftinger og meldingssaker:  

• Status; arrangør NM skogsløp sprint 2020  

• Forlag fra Ringerike Skyttersamlag om en landsfinale i feltskyting 

• Løpsdelen arrangeres først i NM normalprogram under LS, forslag fra leder i Numedal skyttersamlag 

• Turnus NM skifelt – status framtidige arrangører  

• Egen innskytingsskive   

  
 

 



 

 

Saksnummer:   18/2019   

Sak:   Godkjenning av protokoll  

   
Saksopplysninger:  
DFSFU godkjenner formelt protokollen fra møte 8. oktober. 

  
Feltutvalgets vedtak: 
Protokoll fra møte i oktober enstemmig vedtatt.  
 
 
 
Saksnummer:  19/2019  

Sak:  Årsplan for DFSFU 2020 

Referanse Skytterboka pkt. 18.110 underpunkt 5  

 
Saksopplysninger: 
Administrasjonen har utarbeidet forslag til årsplan for feltutvalgets arbeid og virksomhet i 2020.  

 
Feltutvalgets vedtak: 
Feltutvalget fremmer årsplan for 2020 for Skytterstyret for godkjenning.  
 

 
 

 
 

  
 

  
 



 

Saksnummer:  20/2019  

Sak:  Juryleder NM skifelt 2020 

Referanse Skytterboka vedlegg 1 pkt. 14.20  

 
Saksopplysninger: 
Iht. regelverket for skifelt skal DFSFU oppnevne en representant til juryen i NM skifelt. DFSFU oppnevnt 
medlem er juryens leder. 
Rolf Magne Hellevang er DFSFU sin representant ved konkurransen. Ideelt sett er det DFSFU sin representant 
som inngår i juryen og er juryleder. Ettersom Hellevang deltar i NM og konkurrerer om NM tittelen vil det 
kunne oppstå spørsmål om habilitet. Derfor bør juryens leder være en annen enn Hellevang. 

Fra Norges Skytterstyre er Jan Åge Gjerstad oppnevnt som styrets representant. Gjerstad er forespurt om 
rollen, og har stilt seg positiv til å være juryleder. 

Feltutvalgets vedtak:  
Feltutvalget oppnevner Jan Åge Gjerstad som juryleder for NM skifelt 2020.  

 

  
 
Saksnummer:  21/2019  

Sak:  Juryleder NM skogsløp sprint og stafett 2020 

Referanse Skytterboka vedlegg 1 pkt. 14.20  

 
Saksopplysninger: 
Iht. regelverket for skogsløp med skyting skal DFSFU oppnevne en representant til juryen i NM skogsløp. 
DFSFU oppnevnt medlem er juryens leder. 

Magne Råde er DFSFU sin representant ved konkurransen. Det er en ønsket og praktisk situasjon at DFSFU sin 

representant samtidig går inn i juryen som leder.  

   

Feltutvalgets vedtak:  
Magne Råde oppnevnes til juryleder ved NM skogsløp sprint og stafett 2020.  

 
 
 

Saksnummer:  22/2019  

Sak:  Forslag om å tillate pusseskudd i finfelt 

Kompetanse:   Norges Skytterstyre 

Saksbehandler   DFSU v/Ola Fjuk-Herje 

 
Saksopplysninger: 
Under årets LS så var det flere skyttere med kaliber .22 som fikk uforklarlige skudd under finfeltskytingen. 
Det er kjent at om lag 20 skyttere fikk nesten samtlige førsteskudd mellom 10 og 15 cm rett over eller ut 
til en av sidene. Dette skjedde kun på finfelt. Det er forøvrig kjent at dette har skjedd tidligere år også, 
men at det ikke har vært i like stort omfang som i år.  
 
Dette fikk mye fokus under årets LS og gjorde at det ble sådd tvil om skivenes presisjon blant både 
deltakere og publikum. På bakgrunn av dette ble det gjennomført kontroll av uforklarlige skudd hos 5 
ulike skyttere, totalt 16 skudd. Samtlige av disse skuddene ble funnet der de skulle være og innenfor det 
tillatte maksavviket på 3 mm. Nesten samtlige skudd ble funnet med mindre enn 1 mm avvik. 



Skytterkontoret gjennomførte denne kontrollen sammen med eierne av skivene, Forsvarsmateriell (FMA). 
Det foreligger dermed ingen tvil om at skivene har anvist skuddene som ble sjekket korrekt.  
 
I etterkant av Landsskytterstevnet ble det i tillegg gjennomført undersøkelser for å finne årsak til 
avvikene. Dette ble gjort via en åpen spørreundersøkelse hvor det ble spurt etter blant annet våpentype, 
ammunisjon, pusserutiner mm hos skyttere som opplevde dette. Her svarte 12 skyttere og det ble ikke 
funnet noen fellesnevnere. 
 
Det har også blitt engasjert flere eksperter på kaliber .22-skyting. Disse har heller ikke klart å peke på en 
bestemt årsak som alene kan forårsake dette. Flere av de poengterer derimot at man kan løse problemet 
gjennom å innføre et «pusseskudd». Dette er i praksis et prøveskudd i forkant av skytingen som man ikke 
får anvist. Hensikten er å motvirke det som skjer inni løpet når det ikke er skutt på en stund.  
 
Konklusjonen etter undersøkelsene er at det ikke vil være mulig å finne en felles årsak til avvikene, men at 
det vil være mulig å motvirke avvikene gjennom en ordning hvor skytterne får skyte «pusseskudd».  
 
Administrasjonens drøfting: 
Administrasjonen har tidligere denne høsten brukt en del tid på undersøkelser i forbindelse med denne 
saken. Mye av dette har vært å samle data, samt ha dialog med de vi har brukt som rådgivere.  
 
Arbeidet har vært resultatløst, selv om det til en viss grad har vært opplysende og lærerikt. Det er ikke 
ansett som hensiktsmessig å bruke mer tid på undersøkelser ettersom det blir antydet fra flere av 
ekspertene vi har vært i kontakt med at det vil være svært vanskelige å finne et svar.  
 
Konklusjonen til administrasjonen er at det er hensiktsmessig å innføre et valgfritt pusseskudd før hvert 
hold i finfelten. Dette vil løse problemet med høye førsteskudd på LS, i tillegg vil det også løse 
utfordringen med høye førsteskudd på første hold vinterstid for kal. 22. Dette er noe administrasjonen er 
kjent med at flere finkaliberskyttere sliter med.  
 
Administrasjonen ser for seg følgende ordning for frivillig «pussekudd/testskudd» på finfelt:  

• 2 minutters klargjøringstid før hvert hold. Her er det tillatt for alle 
skytere med pusseskudd. 

• Kommandoen for klargjøring og pusseskudd bør være slik: «Det gis 2 
minutter til lading, klargjøring og ett frivillig skudd mot gul figur fra 
nå. Ild». Deretter stans-kommando etter 2 minutter.  

• Alle skyter pusseskuddet på samme figur uten anvisning. Figuren bør 
være en sirkel-figur med gul bakgrunn (se bilde) som plasseres på 100 
meter i nærhet av de andre skivene. Gjerne mellom figurgruppene 
hvis det er flere grupper. Dette sikrer at pusseskuddet går i sikker 
retning. 

• Etter klargjøringstiden settes skyting i gang på vanlig måte.  
 
Innføring: 
Administrasjonen ønsker å teste en ordning med frivillig pusseskudd før hvert hold i finfelt  på feltstevnet i 
vinter – med mål om å finne en bra ordning til neste års LS. Vi ser for oss å kontakte noen feltarrangører 
for å gjennomføre test, men ordningen kan med fordel være frivillig å gjennomføre også for andre. På sikt 
ser vi for oss at dette kan/bør bli obligatorisk på alle feltstevner. 
 
Administrasjonen anbefaler DFSU å fatte følgende vedtak:  
De innføres en prøveordning med pusseskudd før hvert hold i finfelt under Landsskytterstevnet 2020. 
Ordningen er frivillig for øvrige finfeltstevner i 2020. 
 
Feltutvalgets innstilling:  



Feltutvalget støtter prinsipielt forslaget, men ønsker at regelen kun skal gjelde for skyttere med kaliber 
.22. Videre mener utvalget at det må arbeides videre med å finne årsaken til spredningen gjennom en 
systematisk testing av våpen med registrerte avvik og involvering av fagpersoner i Norge og fra Sig Sauer.   
 
 
 

Saksnummer:  23/2019  

Sak:  Langtidsplan 2021 – 2024/feltaktiviteter 

 
Saksopplysninger: 
Skyttertinget 2020 skal vedta langtidsplan for DFS for perioden 2021 – 2024. Prosessen med å utarbeide 
planen har pågått over lengre tid, og er for enkelte sektorer kommet langt.  

Langtidsplanen vil bli inndelt med hovedområder. Ett av disse hovedområdene vil være sporten med en 

opplisting av tiltak som skal bidra til å fremme DFS sine øvelser med vekt på rekruttering og økt deltakelse. I 

denne sammenheng skal feltutvalget fremme forslag til hvordan DFS skal utvikle feltøvelsene i tråd med dette.  

 

Langtidsplanen vil være det viktigste styringsverktøyet for 4-års perioden den gjelder for. Det er derfor av stor 

viktighet at det det gjøres et grundig arbeid med planen, slik at viktige tiltak og satsinger blir beskrevet og 

forankret i Skyttertingets behandling. Medlemmene i feltutvalget oppfordres derfor til å tenke grundig 

gjennom hva som skal til for å utvikle feltdisiplinene i årene som kommer, slik at det blir en langtidsplan til 

fremme og utvikling av feltskytingene i DFS. Det legges opp til en grundig drøfting i utvalgsmøtet. 

 

Vedlagt er et sammendrag av tidligere idédugnader og arbeidsmøter. Dette som et utkast til utvalgets drøfting 

i møtet. Viktige tiltak og satsinger må komme på plass før nyttår, slik at feltutvalget i møtet i januar kun gjør en 

siste vurdering og finpuss.   

 
Feltutvalgets vedtak: 
Feltutvalget drøftet innspill til tiltak og innhold i langtidsplan til fremme av feltdisiplinene i DFS, og ga 
administrasjonen føringer for videre arbeide fram mot utvalgets møte i januar.  
 
Feltutvalgets medlemmer skal individuelt innen 10 januar 2020 fremme 1 - 2 innspill til gjennomføring av hver 
av de foreslåtte tiltak innen sektorene feltskyting, Stang/felthurtig og skifelt/skogsløp.  
 
 
 

Saksnummer:   24/2019   

Sak:   Revisjon av arrangørveiledning NM skogsløp sprint og stafett  

 
Saksopplysninger:  
NM skogsløp normalprogram har de siste årene blitt arrangert som en del av Landsskytterstevnet. NM skogløp 
sprint har derimot blitt arrangert som en egen konkurranse utenom LS. I 2019 ble NM skogsløp sprint 
arrangert i tilknytning til LS, noe som ga betydelig økt deltakelse. Det er derfor ønskelig å videreføre denne 
ordningen.  
  
Det har de siste årene skjedd flere endringer med konkurransekonseptet for NM skogsløp sprint. Dette uten at 
arrangørveiledningen for konkurransen er blitt grundig revidert og oppdatert. Derfor fremmes revidert 
arrangørveiledning for NM skogsløp sprint til godkjenning i DFSFU.  

  
Feltutvalgets vedtak: 
Feltutvalget vedtar følgende arrangørveiledning for NM skogsløp sprint og stafett:  
 
Generelt 



Skytterboka kap. V1 beskriver lover og regler for skogsløp med skyting, og dette skal følges. Avvik må eventuelt avklares med 
Feltutvalget. 
 
Tidspunkt for NM sprint/stafett 
NM legges fortrinnsvis rett i forkant av Landsskytterstevnet, og da til en nærliggende skytebane. Lykkes ikke dette, kan andre 
alternativer til tidspunkt vurderes. 
 
Annonsering 
Skytterkontoret ordner med annonsering i Norsk Skyttertidende. Arrangøren lager en innbydelse. Denne distribueres til skytter lagene av 
Skytterkontoret. 
 
Bidrag fra DFS 
Bidrag for dette arrangementet er kr. 10.000. Dette utbetales normalt i etterkant av NM etter søknad fra arrangørlaget (VK skytterlag). 
 
Stevnejury 
Juryen består av 4 personer. Juryleder oppnevnes av Feltutvalget (normalt er dette feltutvalgets representant på NM). I tillegg utnevner 
arrangøren to medlemmer og en utøver velges av utøverne - blant utøverne (velges på utøvermøte før start). 
 
Løperorientering 
Ca. en time før start bør alle utøverne samles slik at arrangøren kan få informert om arrangementet. Se egen agenda for løpermøte . 
 
Våpenkontroll 
Det ikke krav om våpenkontroll på NM skogsløp, men arrangøren kan om ønskelig ha dette.  
 
Start og startnummer 
Normalt starter løperne i puljer med det antallet utøvere som det er skivekapasitet til. Så langt det lar seg gjøre skal alle  i samme klasse 
starte i samme pulje. Om mulig anbefales at klasse Nybegynner Ung og Rekrutt starter i samme pulje av hensyn til kaliber.  
Arrangøren sørger for startnummer. Skytterkontoret har en del startnummer i ulike farger som kan benyttes, men det forutsetter at 
arrangøren vasker og sorterer dette i etterkant. 
 
Skyting /innskyting 
Hver deltaker har sin skive, og geværet ligger på standplass under løpet. Alle skal skyte 2x6 skudd. Skytteren skyter normalt på ringskive 
på den avstand skytteren vanligvis konkurrerer (100m eller 200/300m). På liggende er 9 og bedre treff for alle klasser unntatt klasse 
rekrutt og NU, som har 8 og bedre. I stående skytestilling er 6 og bedre treff.   
I både sprint og stafett benyttes strafferunder som tidsstraff for bom.  
I forkant av løpet gis deltakerne 3 minutter til prøveskudd på den skiven de skal skyte på. Dette skjer normalt 10 -15 minutter før start 
for denne puljen. Skytterne bør derfor ha varmet opp og klargjort seg før prøveskuddene.  
I forkant av stafetten har hvert lag totalt 10 min sammenhengende tid til innskyting (alle skyter på samme skive).  
 
Drikkestasjoner 
Det skal minimum være drikkestasjon målområdet.  
 
Tidtaking 
Vi anbefaler ofte enkle løsninger til dette arrangementet ettersom det er såpass få deltakere i hver klasse. Stoppeklokke (evt. telefon) kan 
fint benyttes. Om arrangøren ønsker, kan også elektronisk tidtakerutstyr benyttes. Skytterkontoret har noe utstyr t il utlån. Uansett 
hvilken tidtakermetode som velges, så anbefales det at målgang filmes. Dette er som en backup ved eventuelle protester.  
 
Løypekart/merking av løype 
Løypekart med beskrivelse av løpeunderlag legges ut på nett så tidlig som mulig , og en utskrift av kartet henges opp ved start. Merking av 
løypa er viktig, og sørg for spesielt god merking i områder hvor det kan løpes feil. 
 
Utdeling av faste premier/trofé  
DFS skaffer til veie faste trofeer og medaljer. Normalt vil medaljeseremoni og utdeling av troféer og vandrepremier foregå på arenaen så 
fort som mulig etter løpet. Sørg for at det blir en fin ramme rundt premieutdelingen. Normalt er det en representa nt for Norges 
Skytterstyre og/eller en representant for feltutvalget som deler ut medaljer og  faste troféer. 
DFS medbringer til arrangementet: 
 

Trofé/medalje Tildeles 

Norma AS premie Nr. 1 menn senior, sprint 

GIHs premie Beste mannlige utøver under 21 år, sprint 

Norges Skytterstyres krus Nr. 1 kvinner senior, sprint 

Norges forsvarsforenings verneidrettsmedalje Nr. 1 menn senior, sprint 
Nr. 1 kvinner senior, sprint 

Norges forsvarsforenings ungdomsmedalje Nr. 1 junior menn, sprint 
Nr. 1 junior kvinner, sprint 

Mesterskapsmedaljer i gull, sølv og bronse i hver 
klasse (14 klasser) 
 
Totalt ant. medaljer individuelt: 
14gullmedaljer 
14sølvmedaljer 
14 bronsemedaljer 
 
(+ medaljer til samlagskonkurranse (5 av hver)) 

Menn senior 
Kvinner senior 
Kl. V55 menn, sprint 
Kl. V55 kvinner, sprint  
Kl. V65 menn, sprint  
Kl. V65 kvinner, sprint  
Kl. V73 menn, sprint og normal  
Kl. V73 kvinner, sprint og normal  
Kl. rekrutt gutter, sprint  
Kl. rekrutt jenter, sprint  
Kl. eldre rekrutt gutter, sprint  



Kl. eldre rekrutt jenter, sprint  
Kl. junior gutter, sprint  
Kl. junior jenter, sprint  

Mesterskapsmedaljer i gull, sølv og bronse Samlagskonkurranse menn, 3 med. i hver valør 
Samlagskonkurranse kvinner, 2 med. i hver valør 

”Vandrepokal” Beste samlag med 3 utøvere i herrer stafett / sprint.  

”Vandrepokal” Beste samlag med 2 utøvere i kvinner stafett / sprint 

 
 
Premiering 
Arrangøren sørger for premiering iht. Skytterboka. Arrangøren kan velge om det skal være pengepremiering eller gjenstandspremier. 
 
Påmelding 
Påmeldingen til NM skogsløp sprint gjøres via dfs.no. Under stevneoppsettet settes det opp som en åpen påmelding. På den måten melder 
utøveren seg bare melder seg på selve løpet, så setter arrangøren opp puljer og starttidspun kt i forhold til de ulike klassene. Påmeldingen 
skal avsluttes så tett opp til løpsdagen som mulig. Erfaringsmessig er mange sent ute med påmelding.  
Påmelding til stafetten skjer på løpsdagen. 
 
Innskudd 
Innskuddet er slik: 

Senior og veteran:  250kr pr. øvelse (premie 150, arr. 100) 
Ungdomsklasser:  150kr pr. øvelse (premie 80, arr. 70) 
Stafett:   200kr pr. lag 

Hele innskuddet betales av utøver ved frammøte. 
 
Resultatlister/pressedekning 
Arrangøren utarbeider resultatlister som distribueres til presse, deltakere, ledere m.m. Disse bør foreligge snarest mulig et ter avsluttede 
øvelser. Har skytterlaget egen hjemmeside på internett, skal denne benyttes til å legge ut resultater så snart de fo religger.  Arrangøren 
oppfordres i størst mulig grad til å kontakte lokal presse.  
 
Speakertjeneste 
Det bør være speakertjeneste under NM.  
 
Arena 
Det er ønskelig at arrangøren tilrettelegger arenaen slik at det blir mest mulig publikumsvennlig. Norsk flagg skal være heist. DFS-flagg 
kan også skaffes dersom dere har muligheten til å ha dette i tillegg til det norske flagget.  
 
Regelverk for konkurransene 
Se Skytterboka.  
 
Spørsmål 
Ved spørsmål, ta kontakt med Skytterkontoret, 23 17 21 00. 
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